



أَطْلُبُوا تَأْخُذُوا

(يوحنا ١٦: ٢٤)

❖ أهم شيء يمكننا الحصول عليه اليوم من هذه الآية هو أن الله يريد أن يهبنا ما نريده منه، لرغبته في أن يمنحنا كل ما نطلبه منه. و من هنا يلزمنا أن تكون لنا كل الثقة في أن عطاء الله بالنسبة لنا هو الأفضل دائماً. بكل تأكيد نحن لا نحصل في الكثير من الأحيان على كل ما قد طلبناه من الرب سابقاً... ولكن كل ما سننال من الله سيكون بلا شك أمراً صالحاً لنا. القليل منا عندما يسأل الرب عن شيء ما... ربما تكون هذه الطلبات نابعة من النفس الأرضية ومتشعبة بالأهواء العالمية... "تَطْلُبُونَ وَلَسْتُمْ تَأْخُذُونَ، لِأَنَّكُمْ تَطْلُبُونَ رِيبًا لِكَيْ تُنْفِقُوا فِي لَذَاتِكُمْ." (يعقوب ٤: ٣).

❖ لقد شجعنا الرب يسوع في أن تكون صلاتنا كل حين و بلا إنقطاع لكي يستمع هو إلى طلباتنا. ويقول البعض منا... لماذا نطلب من الرب وهو بنفسه يعرف جيداً ما هو الصالح لنا؟... أو أن الرب يعرف مسبقاً ما سوف يفعله معنا وقيل أن نوجد نحن!... ولا يمكننا أيضاً أن نغير فكر الرب بمجرد أن نطلب منه شيئاً يصنعه لنا!... ولكن يجب علينا أن نستمع بهدوء إلى تأكيد الرب لنا في العظة على الجبل بقوله "اسألوا تُعطوا" (متى ٧: ٧).

❖ عندما نطلب شيئاً من الرب لا بد وأن تكون كل أهدافنا موجهة حول كيفية الوصول إلى ملكوت السموات والعمل على إنجاح هذا الغرض الوحيد والذي لنا. فمن خلال الكتاب المقدس عرفنا أن طرق الله أعمق وأكثر من طرق الإنسان، وإدراكات الله تختلف عن إدراك الإنسان، وأفكار الله تسمو عن فكر الإنسان... "وهذه هي الثقة التي لنا عنده: أنه إن طلبنا شيئاً حسب مشيئته يسمع لنا." (١ يوحنا ٥: ١٤).

❖ أحياناً يبدو لنا أنه من الصعب علينا الآن أن نصدق بأن هناك أعمالاً حسنة وصالحة نستصل إليها... لأن اليأس قد تسرب إلى النفس وذلك من خلال أفعال البشر... وتضاءلت الذات البشرية وإنكماش وجودها حتى إختفت بدلاً من أن تجول لتصنع خيراً. فمن هنا يجب علينا أن نغير طريقة اللجوء إلى الرب لكي نسأله... وهو وقبل كل شيء نضع أولاً كل الثقة في الله بأنه سيستجيب عندما نطلبه... "أَطْلُبُوا مِنَ الرَّبِّ الْمَطْرَ فِي أَوَانِ الْمَطَرِ الْمُتَأَخِّرِ، فَيَصْنَعُ الرَّبُّ بَرُوقًا وَيُعْطِيهِمْ مَطَرَ الْوَيْلِ." (زكريا ١٠: ١).

Ask, and you will receive

(John 16:24)

- ❖ " The important thing to take away from this verse is that God wants to give us what we ask, and He wants us to ask. Then we should ask with confidence knowing that whatever God gives us is what is best for us. Of course, we may not receive exactly what we ask for. But we will receive something good. For few of us, the asking may come from the ego, with its unending stream of desires... "You ask and do not receive, because you ask amiss, that you may spend it on your pleasures." (James 4:3).
- ❖ Our Lord Jesus encouraged people to be persistent in prayer, to keep asking. We might be inclined to think that God knows what is right, and what He will do, from the beginning, and that He could hardly be persuaded by what we ask or by anything that we might do. In the Sermon on the Mount the Lord assured us... "Ask, and it will be given to you." (Matthew 7:7).
- ❖ When we ask we should focus our attention on what the kingdom of heaven will be and work towards that only goal. As we read in the Holy Bible, God's ways are not our ways, God's thoughts are not our thoughts and God's thoughts are much higher than our thoughts... "Now this is the confidence that we have in Him, that if we ask anything according to His will, He hears us." (1 John 5:14).
- ❖ It became now hard for us to trust that good things will come to us. It seems like we have been let down a lot by people. So we have shrunk into ourselves more. We have contracted instead of expanded. We should learn to ask in a new way, by expecting every wish to bring a response. God will assuredly answer our prayers... "Ask the LORD for rain in the time of the latter rain. The LORD will make flashing clouds; He will give them showers of rain." (Zechariah 10:1)

Church News and Schedule by telephone:  
514 274-1589

Church's website [www.stmarkmontreal.ca](http://www.stmarkmontreal.ca)

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 [frpishoy@stmarkmontreal.ca](mailto:frpishoy@stmarkmontreal.ca)

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 [frmikhail@stmarkmontreal.ca](mailto:frmikhail@stmarkmontreal.ca)

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 [franthonny@stmarkmontreal.ca](mailto:franthonny@stmarkmontreal.ca)

### Service schedule

### جدول مواعيد الخدمة

+ The Holy Liturgy	<b>We</b>	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	<b>Thu</b>	7½	PM	+ إجتماع صلاة
+ The Holy Liturgy	<b>Fri</b>	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions	<b>Fri</b>	7½ - 10	PM	+ إعتراقات
+ Youth Meeting	<b>Fri</b>	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	<b>Fri</b>	8½ - 9½	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Coptic hymns class (KG - Grade 3)	<b>Sat</b>	1 - 2	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 3 - KG )
+ Coptic hymns class (Grade 4 - 6)	<b>Sat</b>	2 - 3	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 4 - 6 )
+ Sons of Light Club (age 10 - 16)	<b>Sat</b>	2 - 7	PM	+ نادي أبناء النور (سن 10 - 16 سنة)
+ Angels club	<b>Sat</b>	3 - 7	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers prayer, sermon and praises	<b>Sat</b>	7	PM	+ عشية ، العظة، التسبحة
+ The Holy Liturgy	<b>Sun</b>	8½- 11	AM	+ القداس الإلهي
+ El Sagda Prayers	<b>Sun</b>	1½	PM	+ صلاة السجدة
+ Sunday School	<b>Sun</b>	11½ - 12½	AM	+ مدارس الأحد

## أخبار الكنيسة

١. بياركنا اليوم أبونا الحبيب ببشوى وصفى كاهن كنيسة مسيساجا مع رحلة الشباب .
٢. صلوات السجدة تبدأ ٣٠ : ١ مساءً بعد القداس حتى حوالى الرابعة مساءً.
٣. تقوم رحلة شباب من كنيسة مسيساجا أيام الجمعة والسبت والأحد - وسوف يصلون معنا يوم الأحد فى القداس وصلوات السجدة.
٤. يعتذر أبونا ميخائيل عن الإعتراقات يوم الثلاثاء القادم لسفره خارج المدينة.

### مشاركة

تشارك الكنيسة عائلة المرحومة مارى أنيس جرجس مشاعرها وترجو للراحلة نياحاً فى أحضان القديسين - وهى والدة أمير إبراهيم وزوجته مارلا، وعادل إبراهيم، وميريت إبراهيم زوجة صموئيل، وأميرة حنا زوجة مارتن، وشقيقة ريتا جرجس زوجة الشماس فيليب جرجس

## CHURCH NEWS

1. The Feast of Pentecost will be next Sunday; the *Sagda* prayers will take place after the Holy Liturgy at 1:30 p.m.
2. The Virgin Mary Church is holding an exhibition on Saturday from 11:00 a.m. - 6:00 p.m. and on Sunday from 1:30 p.m. - 6:00 p.m.
3. A youth trip from Mississauga will be visiting Montreal next Friday, Saturday and Sunday and they will pray with us during Sunday's Holy Liturgy and the *Sagda* prayers.
4. Father Mikhail will not be receiving confessions next Tuesday for being out of town.

### Condolences

The church shares the feelings of the family of the departed Mary Anis Guirguis and asks for her soul to be reposed in the bosom of the saints.

She is the mother of Amir Ibrahim and his wife Marla, Adel Ibrahim, Mirette Ibrahim wife of Samuel and Amira Hanna wife of Martin

And she is the sister of Rita Guirguis wife of the deacon Philip Guirguis